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Petra Hajná, CPI Property Group 
 
 
Představení    
Od roku 2019 pracuji ve společnosti CPI Property 
Group, v současné době na pozici Group Sustainability 
Officer. Před tím jsem se 13 let zabývala udržitelností 
ve společnost Skanska.  
 
Ve spojení s Radou jsem od jejího založení - Skanska 
je jedním ze zakládajících členů. V současné době jsem 
součástí pracovní skupiny Certifikace, Brownfields a EU 
Taxonomie a ESG. Mám bohaté zkušenosti v oboru 
udržitelného stavebnictví: podílela jsem se na tvorbě 
Green Business strategie pro společnost Skanska v 
době svého tříletého působení v mateřské společnosti 
Skanska AB ve Stockholmu, následně měla na starosti 
implementaci této strategie do obchodních jednotek ve 
střední a východní Evropě. Po návratu do Čech jsem se 
věnovala projektům komerčního developmentu jako 
LEED AP (City Green Court, Five či Visionary) a WELL 
AP (Visionary a Praga Studios). Poslední roky pracuji 
pro společnost CPI Property Group, kde se věnuji celé 
oblasti trvale udržitelného rozvoje včetně nastavování 
celoskupinové strategie a cílů, reportingu, financování 
šetrných budov a využití dostupných dotačních titulů. 
Jsem zapojena do implementace zelených řešení na 
jednotlivých projektech či do zavádění systému 
energetického managementu. 
 
Osobní prohlášení 
Roli Rady jako propagátora šetrného stavebnictví u nás 
vnímám jako klíčovou. O to více v této bezprecedentní 
době plné nových výzev a příležitostí, době Evropského 
Green Dealu, zeleného financování a době, kdy se ESG 
skloňuje ve všech pádech. Osobně mě činnost Rady 
velmi zajímá, sleduji její působení od prvopočátku a 
ráda bych pokračovala v aktivní činnosti 
v Představenstvu, měla tak možnost ovlivnit směřování 
a rozvoj Rady a zároveň uplatnit své znalosti a 
zkušenosti. Oblast trvale udržitelného rozvoje je mi 
velmi blízká, věnuji se jí od dob studií na VŠ a celou 
svou profesní kariéru, jak ve společnosti Skanska, tak 
nyní ve společnosti CPI Property Group. Spolupráce 
s Radou mě těší. 
 
Oblasti zájmu 
Ráda bych nabídla své zkušenosti a znalosti a 
pokračovala ve spolupráci s pracovními skupinami EU 
Taxonomie a ESG, Certifikace budov (WELL, LEED, 
BREEAM) a Brownfields. Taktéž se ráda zapojím do 
iniciativ ohledně energetického managementu a 
bankovního financování šetrných projektů. 
 
 
 
 
 

 
Introduction 
Since 2019 I have been 
working at CPI Property 
Group, currently as a 
Group Sustainability 
Officer. Prior I worked 
with sustainability at 
Skanska for 13 years.  
 
I have been in contact with the Council since its 
formation - Skanska is one of the founding members. I 
am currently active in Certification, Brownfield and EU 
Taxonomy and ESG Task Groups. I have vast 
experience in the green building sector - I participated 
in the preparation of the Green Business strategy for 
Skanska during my three-year stay with parent 
company Skanska AB in Stockholm, subsequently 
implementing this strategy in business units in Central 
and Eastern Europe. After returning to the Czech 
Republic, I was involved in commercial projects as a 
LEED AP (City Green Court, Five and Visionary) and 
WELL AP (Visionary, Praga Studios). Over recent years 
I have been working for CPI Property Group, with focus 
on all aspects of sustainable development incl. setting 
the group strategy and goals, reporting, financing green 
buildings and use of available grant titles. I am involved 
in implementation of green solutions in individual 
projects and implementation of energy management 
system. 
 
Personal statement 
I consider the role of the Council as the promoter of 
green building as crucial. Especially in this 
unprecedented time of new challenges and 
opportunities, time of European Green Deal, green 
financing and ESG.  Personally, I am very interested in 
the work of the Council, I have been following it from its 
beginning. I would like to continue my active work in the 
Board of Directors and thus have the opportunity to 
influence the direction of the Council and at the same 
time apply my knowledge and experience. I have been 
interested in the field of green building since my studies 
at university (dissertation on design of low-energy 
residential building) and during my whole professional 
career, both in Skanska and now in CPI. Working with 
the Council is a pleasure. 
 
Areas of interest 
I would like to offer my experience and knowledge and 

continue to work with the Task Groups EU Taxonomy 

and ESG, Certifications, and Brownfields. I am also 

interested in initiatives on energy management, and 

bank financing of sustainable projects. 



 

 

Robert Leníček, Len+k architekti, s.r.o. 

 
Představení  

Jmenuji se Robert Leníček a jsem architekt a partner ve 

společnosti Len+k architekti s.r.o., která je jedním ze 

zakládajících členů České rady pro šetrné budovy. Ve 

společnosti jsem zodpovědný za kreativní a koordinační 

vedení projektů většího rozsahu a rozvoj společnosti v 

oblasti aplikace moderních návrhových nástrojů a 

sustainability. V rámci Rady se kreativně a aktivně 

podílím na pracovních skupinách a konferencích, od 

roku 2013 jsem členem představenstva a od roku 2017 

zastávám funkci místopředsedy. Podílel jsem se na 

tvorbě manuálu pro zadávání veřejných zakázek a na 

příručce pro regeneraci brownfieldů a v současné době 

jsem v Radě garantem tématu brownfieldy. Radu jsem 

také reprezentoval jako speaker na několika 

tematických konferencích.  

 

Osobní prohlášení 

V činnosti Rady jsem aktivně zapojen od samého 

začátku a není mi její osud lhostejný. Rada si za dobu 

svého fungování vydobyla renomé a je respektovanou 

organizací, která se podílí na prosazování a propagaci 

šetrného stavebnictví. Při posilování vlivu Rady bych 

chtěl pokračovat v podpoře v oblasti architektury a 

urbanismu, jelikož je mi toto spektrum oborově nejbližší. 

K tomu patří prosazování těchto principů u všech 

participantů stavebního procesu - od projektantů, 

investorů, stavitelů, dodavatelů, koncových uživatelů a 

v neposlední řadě také reprezentantů státní správy, 

municipalit a institucí. Jsem přesvědčen, že čím více 

bude vliv rady posilovat nejen v této oblasti, tím více 

bude posilovat také podpora všech členů a budou se 

lépe naplňovat jejich potřeby a prosazovat jejich cíle. 

Nadále bych chtěl posilovat vzájemné vazby členů, 

podporovat je k činnosti v rámci Rady a motivovat je 

k iniciaci nových témat. Jsem rád, že jsem se jako člen 

představenstva mohl na směřování Rady aktivně 

podílet a bude mi ctí, pokud mi umožníte přispívat k 

dalšímu pozitivnímu rozvoji Rady i nadále. 

 

Oblasti zájmu 

- Šetrná architektura a urbanismus ve 

stavebnictví  

- Posilování vzájemných vazeb členů (jejich 

propojení) a získávání jejich konkurenční 

výhody  

- Pracovní skupiny - aktivní zapojení všech členů 

a iniciace nových témat  

- Regionální rozvoj působnosti rady  

- Vzdělávání a užší spolupráce s akademickou 

sférou  

- B2B, B2C aktivity, konference Šetrné budovy, 

Green building kluby a další  

- Oblast Brownfields 

 

 

 

Introduction 

My name is Robert Leníček and 

I am an architect and partner in 

Len+k archtitekti s.r.o. that is one 

of the CZGBC founding 

members. I am responsible for 

creative and coordination 

management of bigger projects and company 

development in the area of applied modern design tools 

and sustainability. I actively participate in the CZGBC 

Task Groups and conferences, and I have been the 

CZGBC Board member since 2013 and act as a Vice-

chairman since 2017. I was involved in the preparation 

of the manual for public procurement and handbook for 

brownfield regeneration. I represented the Council as a 

speaker at several topical conferences. During the 

pandemic time I represented the Council in the debate 

with the political representation on recovery of Czech 

economy through sustainable building. 

 

Personal statement 

I have been actively involved in the Council activities 

since the very beginning and I care about its future. In 

the time of its existence the Council has built its 

reputation and become a respected organisation that 

supports the green building.  I would like to support the 

growth of the Council’s impact in the area of architecture 

and urbanism. The green building principles apply to all 

participants of the building process - engineers, 

investors, builders, suppliers, end users and also 

representatives of public sector, municipalities and 

institutions. I strongly believe that the more the 

Council’s influence strengthens, the more the support to 

all our members will grow and meet their needs and 

pursue their objectives. I would like to further strengthen 

mutual relationship with the members, support their 

activities in the Council and motivate them to initiate 

new topics. I am pleased that was able to participate in 

the process directing the organisation and I would be 

honoured if you allow me to continue to contribute to 

further positive development of the Council. 

 

Areas of Interest 

- Green Architecture and urbanism in building 

industry 

- Strengthening mutual members relations and 

interconnections, supporting their competitive 

advantage 

- Task Groups – active involvement of the 

members and initiation of new topics 

- Expansion of the Council to the regions 

- Education and closer cooperation with 

academic sphere 

- B2B, B2C activities, conference Green 

Building, Green Clubs, etc 

- Brownfields regeneration 

  



 

 

Antonín Lupíšek, UCEEB ČVUT 

 
Představení 

Odborně se zabývám udržitelnou výstavbou, zaměřuji 

se na úspory energie a emisí skleníkových plynů a také 

na systémy hodnocení budov a úsporných opatření 

z hlediska udržitelnosti. Působím jako ředitel pro vědu a 

výzkum na Univerzitním centru energeticky efektivních 

budov ČVUT a o šetrných budovách a udržitelnosti 

přednáším na Fakultě stavební. S Radou jsem od jejího 

začátku, byl jsem členem zakládajícího týmu. Mám 

zkušenosti z řady národních i mezinárodních 

výzkumných projektů zabývajících se udržitelností a 

energetikou ve stavebnictví a podílel jsem se na vývoji 

národního certifikačního systému SBToolCZ. Jsem 

členem International Initiative for a Sustainable Built 

Environment (iiSBE), mezinárodního networku 

CircularB v rámci COST a členem Mezinárodní 

energetické agentury IEA EBC Annex 89: Ways to 

implement net-zero whole life carbon buildings.  

 

Osobní prohlášení 

Od začátku své odborné činnosti se zaměřuji zavádění 

ekologicky šetrných technologií ve stavebnictví. Chtěl 

bych přispět k zavedení jasných a férových podmínek a 

pravidel podporujících uvádění šetrných budov do 

praxe, a ještě lepšímu propojení členů Rady s ČVUT i 

jeho studenty. Měl jsem možnost sloužit po tři období 

představenstvu Rady, pomohl jsem se získáním 

grantových prostředků pro odbornou činnost Rady a 

podílím se na tvorbě Zero Carbon roadmap. Rád bych 

pomáhal i v dalším období. 

 

Oblasti zájmu 

Dekarbonizace stavebnictví, metodiky podporující 

proces navrhování šetrných budov, green public 

procurement, zavádění LCA a LCC do veřejných 

zakázek 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Introduction 

Antonín Lupíšek is an 

expert in sustainability 

assessment systems in the 

construction sector. He 

serves as Director of 

Science and Research and 

at the same time leads the 

Sustainable Construction team at the University Centre 

of Energy Efficient Buildings (UCEEB) of CTU and as 

an assistant professor of sustainable construction at the 

Faculty of Civil Engineering of the Czech Technical 

University. He completed his master's degree in civil 

engineering at the Faculty of Civil Engineering of the 

CTU in 2006, and he defended his dissertation on multi-

criteria evaluation of buildings there in 2013. He worked 

as a researcher at DEKTRADE (R&D solar and façade 

systems, 2004-2005), then worked at EkoWATT (R&D 

Energy Efficiency, 2005-2006). Since 2006 he has been 

working as a researcher at the Faculty of Civil 

Engineering of the CTU in Prague, since 2013 as an 

assistant professor. Since 2012, he has also been an 

employee of the UCEEB CTU. He has experience in a 

number of national and international research projects 

and has been involved in the development of the 

national certification system SBToolCZ. He is a member 

of the International Initiative for a Sustainable Built 

Environment (iiSBE) and was a founding member of the 

Czech Green Building Council. He is chairman of the 

Organizing Committee of the Central Europe to 

Sustainable Building international conferences held 

under the auspices of UNEP, CIB and iiSBE in 2010, 

2013, 2016 and 2019. 

 

Personal Statement 

Since the beginning of my professional career, I have 

focused on the implementation of environmentally 

friendly technologies in the construction industry. I 

would like to contribute to the introduction of clear and 

fair conditions and rules that support putting green 

buildings into practice. I would also like to facilitate a 

closer connection between the members of the Council 

with CTU and its students. In the past, I was the member 

of CZGBC Board of Directors for two periods, when, in 

addition to closer cooperation with UCEEB, I helped the 

Council to acquire grant funds for its own professional 

activities. I was one of the CZGBC founders and I hope 

that I can offer my knowledge of international trends for 

the benefit of the members.  

 

Areas of Interest 

Strategies and methodologies for the green 

reconstruction of existing buildings, methodologies 

supporting the process of green building design, green 

public procurement, implementation of LCA and LCC in 

public procurement. 

 
 



 

 

Eva Nykodymová, Skanska Property Czech Republic, s.r.o.
 
 
Představení 

Po absolvování Vysoké školy chemicko-technologické 

jsem tři roky pracovala v chemické inženýrské 

dodavatelské společnosti, kde jsem měla na starosti 

agendu bezpečnosti práce a životního prostředí. Obě 

oblasti se mnou již zůstaly celou moji pracovní kariéru, 

dále jsem se učila a prohlubovala si znalosti v 

různých pracovních odvětvích jako například ve 

farmacii a následně ve stavebnictví.   

V roce 2016 jsem nastoupila do Skanska a zde jsem se 

naplno ponořila do celé široké oblasti udržitelnosti. 

Orientace a sebevzdělávání v této oblasti je mojí denní 

náplní s tím, jak se objevují nové a nové poznatky, 

přístupy a novinky. A je jedno jestli mluvíme o 

certifikacích WELL, LEED nebo WELL H-S rating, kde 

držíme s našimi projekty mnoho prvenství, nebo oblasti 

EU taxonomie, minimalizaci uhlíkové stopy, nebo ISO a 

dalších požadavcích Evropských norem. Současně 

s tím zastřešuji i nadále oblast bezpečnosti práce. Obě 

oblasti mám na starosti v rámci Skanska komerčního 

developmentu Evropa. 

 

Osobní prohlášení 

Dívejme se na věci správně a rozumně. Ráda bych, aby 

věci nezůstávaly jen na papíře, součástí prezentací a 

brožur, ale abychom uměli lépe a více pracovat 

s praktickou realizací. Je velmi důležité věci správně 

komunikovat, vysvětlovat. Umět pomoci, poradit a sdílet 

překážky i úspěchy. Nestačí ale jen mluvit. Začít je 

těžké, to sami nyní vidíme na našem projektu, který se 

snažíme rozebrat maximálně cirkulárně, ale o tom to 

právě je. Nebát se a začít, protože až pak vidíte, o čem 

to ve skutečnosti vše je. 

Jsme jako Skanska dlouhodobě součástí pracovních 

skupin Rady, účastníme se webinářů, přípravy 

podkladů i prezentace projektů, se spoustou kolegů 

z  Rady jsme úzce propojení a věřím, že spolupráce 

funguje velmi dobře.  Sdílení znalostí a zkušeností je 

klíčové, a to je to hlavní, o co se ve spolupráci s Radou 

snažíme.  

Stavebnictví musí být o propojení a sdílení zkušeností, 

protože ve výsledků máme všichni jeden cíl. V tomto 

sdílení, otevřenosti a transparentnosti vidím já to hlavní 

poselství. Věřím, že díky všemu zde řečenému umím 

být v rámci Rady prospěšná a pomoci udržitelnému 

stavebnictví. 

 

 

Oblasti zájmu 

Cirkulární ekonomika v praxi, propojování členů, sdílení 

znalostí. EU taxonomie prakticky, kvalita vnitřního 

prostředí, certifikace a jejich propojení s ESG, reálná 

řešení pro snížení uhlíkové stopy, energetické úspory, 

různé typy stavebních konstrukcí a provozních řešení a 

jejich dopad na LCA. 

 

 

Introductions 

After graduating from the 

University of Chemical Technology 

I worked for three years in a 

chemical engineering company 

where I was in charge of the Health 

and safety and environmental 

area. Both areas have remained with me throughout my 

working career, I have continued to learn and deepen 

my knowledge in the different industries like in  

pharmacy or later in construction industry.  

In 2016 I joined Skanska and here I fully immersed 

myself in the whole wide area of sustainability. 

Orientation and self-education in this area is my daily 

activity as new and new knowledge, approaches and 

news emerge. And it doesn't matter if we are talking 

about WELL, LEED or WELL H-S certifications, where 

we hold many firsts with our projects, or the EU area of 

taxonomy, carbon footprint minimization, or ISO and 

other requirements of European standards. At the same 

time, I continue to cover the area of work safety. I am in 

charge of both areas within Skanska's commercial 

development Europe. 

 

Personal statement 

Let’s look on things properly, rationally. I would like 

things not to remain just on paper, part of presentations 

and brochures, but to be able to work better and more 

with practical implementation. It is very important to 

communicate things properly, to explain things. To be 

able to help, advise and share obstacles and 

achievements. But it is not enough to only speak.. It is 

difficult to start, we see that now on our project, which 

we try to dismantle as circularly as possible, but that is 

what it is all about. Not to be afraid, to start,  because 

only then do you see what it is really all about. 

Like Skanska, we have been part of Council working 

groups for a long time, we participate in webinars, 

preparation of documents and presentation of projects, 

we are closely connected with a lot of colleagues from 

the Council, and I believe that cooperation works very 

well.  Sharing knowledge and experience is crucial, and 

that is the main thing we are trying to do in cooperation 

with the Council. 

Construction must be about connecting and sharing 

experience, because in the results we all have one goal. 

In this sharing, openness and transparency I see the 

main message. I believe that thanks to everything that 

has been said here, I can be useful within the Council 

and help sustainable construction. 

 

Areas of interest 

Circular economy in practice, connecting members, 

sharing knowledge. EU taxonomy in practice, indoor 

environment quality, certification and their connection 

with ESG, real solutions for reducing the carbon 

footprint, energy savings, various types of construction 

and operational solutions and their impact on LCA. 


